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ללא שאלות!
יעקב אבינו שאל את יוסף כאשר הביא את בניו, מנשה ואפרים אל אבי
האומה להתברך " מי אלה?" ענה לעומתו יוסף "בני הם אשר נתן לי

אלהים בזה".
רבינו שליט"א מדגיש את תשובת יוסף המשנה למלך מצרים, שהרי אדם
מהרחוב היה תמה על שאלתו והיה מסובב את אצבעו על רקתו לאמור

'משהו קרה לו'.
אך לא כן יוסף הצדיק, הוא ענה על השאלה ונתן את מלוא ההכנעה לאביו,
ללמדינו שהכנעה נותנים גם כאשר לא מבינים את הצד שכנגד, או את
החבר, או את המנהיג, דווקא ההכנעה הזאת מביאה לחיבור וקשר חזק

יותר.
 

תהליך רגיל או 'עוקף'?
גלות בני ישראל במצרים נמשכה מאז הבטחת הבורא לאברהם אבינו "

לתת לך את הארץ הזאת לרשתה".
אך אברהם אבינו הקשה בחזרה "במה אידע כי ארשנה?", אברהם רצה

לדעת מתי זה יקרה, שלא יהיה לחץ, ולא תהיינה דאגות וחששות.
"ידע תדע כי גר יהיה זרעך בארץ לא להם ועבדום וענו אתם ארבע מאות
שנה" זאת הייתה תשובתו של הקב"ה. אם אינך רוצה ללכת עימי באמונה,
מתי שאומר שזה הזמן אז תקבל אותה, אלא אתה רוצה ללכת בתהליך
המקובל, זה יהיה התהליך. קודם תקדם הגלות, ורק אחריה תהיה ירושת

הארץ
 

"אדם לעמל יולד"
לכל אדם יש מנת מעברים אותם הוא צריך לעבור. אך הוא חושש ונרתע

מפני עוגמת הנפש הכרוכה בהם.
היצר רואה את קושי האדם ומציע לו עולם קסום של תאוות והנאות שונות,

ללא דאגות וחרדות.
אך לאחר שילך האדם אחר שרירות ליבו, יסבול הוא שבעתיים. הן מכך
שעבר על צו הבורא והן על כך שהוא נפל ברשת היצר, ומכאן והילך הרי

הוא עבד נרצה עבורו.
אם כך, מדוע להימשך אחר הדמיון? הבה נשאר היכן שמיצב אותנו

הרבש"ע ונקבל זאת באהבה!
 

אחדות ותפילה
כיצד ניתן לחיות עם החבר באחדות ואף לבקש עליו ולהתפלל בעבורו,

כשאשר בעיני הוא נראה נמוך ברגתו ממני?
ענה על כך רבינו שליט"א שעל ידי שתתבונן שהקב"ה סיבב את החבר
למצב הזה שב הוא נמצה רק בעובורך שתראה כמה אתה נמצא קרוב
לבור הפעור, אך אינך נופל שם. מדוע? אלא יש מישהו ששומר על צעדיך.

לפי זה הרי שהחבר אינו פחות ממך, ההיפך! הוא מגיע עבור ללמדך בינה
כדי שתשפר את מידותיך, אם כן אין שום סיבה להתנשאות מעליו.

אמנם, רבינו שליט"א מדגיש כי "מ'דארף זאן גיט צו ידעדער, אובער
נישט מיט יעדער", כלומר תהיה טוב וידידותי עבור כל הסובב אותך, אך

אל תתחבר מדי לכל אחד, שישנם כאלו שרק יגררו אותך עמוק יותר.
ואחר שאני רואה כי כל המצב שלו מגיע רק עבורי, מתנוצצת לה ההבנה
שמסכן החבר שהוא צריך לסבול רק כדי שאני אלמד את הלקח, ואז זה

מביא אותי להתפלל על החבר.
 

מהיכן זה יוצא?
בכל מעבר יש את שלושת המרכיבים העוצמתיים של טבע האדם:

הקנאה התאווה או הכבוד.
אם מתעורר לו כאב, ואני הולך לפעלד להתבונן עם עצמי מאיפה הוא

נובע, אבחין כי הוא מגיע מאחד משלושת אלו, או כמה יחד.
והרי 'ידיעת המחלה חצי תרופה', אם כן לאחר הטיפול העצמי תוכל
לבודד את הלהבות ולאתר את שורש המעבר ושם תילחם עימו עד

למיגור האש וכיבויה.
 

"רשעי מלאי חרטות"
לכאורה מה רע בחרטה?

אלא הפירוש הוא שחרטת הרשע אינה על ניתוקו מהבורא, אלא על אי
הצלחתו וכשלונו, אך גם לאחר החרטה הרי לא למד כלום וייפול שוב

בבור הבא.
אך החרטה של הצדיק היא על החומה שנבנתה מכך שהמרה את מצוות
הבורא, ועל ידי שיחזור על כך בתשובה הרי חזר לדבקותו הקודמת,

ואדרבא, המעבר הזה חיזק אותו יותר.
 

'פשוט שזה אמונה'
אמונה היא דבר פשוט! כן, דבר פשוט!

שהרי כאשר מרגישים חוסר אונים, הדבר הראשון אותו נעשה יהיה לומר
ש"הכל משמים" ולהתחבר לקב"ה דרך החסר אונים זה השלב הראשון

של כל יהודי.
כדברי ר' אשר שאמר כי הדרך שהוא החייה היא דרך האמונה הפשוטה,

כי אמונה מגיעה מחישוב פשוט של שלילי מול חיובי.
אך הקושי האמיתי הוא לבכיר את השפלות שלי. לא רק לומר הכל בידי
שמיים, אלא גם להודות שמלכתחילה הכל היה בידיו של הרבש"ע, ולא

בידינו.
 

זרח בחושך אור לישרים
הרבי ציטט את 'החברותא' [158] המלמדנו מבין השיטי הפסוק שהאור

זורח עבור הישרים מתוך החושך, ולא שהם מתפטרים ממנו.
אלא שהם רואים בחוש את יד השם בדבר, ולכן הם רואים במצב שאליו

נקלעו סבה לשמחה, כי הרבש"ע איתם לידם ממש.
 

מאמר בחבורה
פנינים מלוקטים מדברי רבינו שליט"א והחברים



הרה"ח ר' אהרן לייזרזון שליט"א הניח יסוד חשוב בעניין סיפורי השגחה

פרטית של החברים.

כאשר הסיפור נגלל לפני החברים בצורה שמדגישה את ההצלחה ש'בדיוק

הגיעה מונית, ובדיוק המנהל הלך לשתות כוס קפה והצלחתי לחזור, פשש..

איזו השגחה פרטית!'

 אמנם יש כאן את האלמנט החשוב של ההשגחה שמלמעלה,

אך בצורה כזאת עלול האדם להתפאר בהצלחתו ולהפוך את זה לגדלות של

עצמו.

מה שלא יקרה אם האדם יביא את הזווית של השפלות כגון 'כמה הייתי לחוץ

ובעצם לא הייתי אמור להתנהג כך כי הרבש"ע סידר הכל בצורה מופתית כל

כך'. בזווית זו הסיבות מקבלות את הדגש שלהם ועל ידם מגיעים לשורשם

שהוא מסובב הסיבות ללא שמץ של גדלות עצמית.

נשגר בזאת ברכת מזל טוב עבור אבינו רועינו עטרת ראשינו, 
כ"ק מרן אדמו"ר שליט"א

לרגל נישואי נכדתו בת לבנו 
הרה"ח ר' בעריש שליט"א

רב קהילתינו אשדוד
יה"ר שיזכו לבנות בית נאמן בישראל ובניין עדי עד!

"הקב"ה מתאווה לתפילתן של צדיקים"
כל סיבות המעברים שלנו הן התפילות. שנבקש מהקב"ה את התגלות חיותו בתוך המצב

שנקלענו אליו, וכל הבריאה נבראה רק לצורך זה, "עם זו יצרתי לי, תהילתי יספרו"!

כל הצמצומים שהרבש"ע מצמצם עצמו הם בכדי להגיע עדי האדם ולעוררו להכיר בגדולת

הבורא.

הקב"ה מצמצם כביכול את חיותו בתוככי האדם שנוזף בחברו בקול וגורם לקהל שמסביב

לסובב לעומתו את ראשם, או באוטובוס שזה עתה ברח בעוד הוא מגיע מתנשף לתחנה,

הכל מדויק ומדוקדק בכדי שהיהודי יסובב את ראשו ויתהה על מה ולמה זה אירע.

כל כך היא חשיבות התפילה אצל בורא העולם. עתה נבאר על מה ולמה צריכים אנו את

התפילה.

המלך שהתבודד..
נתחיל במעשה המבוסס על סיפור היסטורי.

היה מלך אדיר המושל באימפריה עצומה המשתרעת על פני רוב העולם של זמנו.

אותו שליט עצום שלט במיליוני נתינים וצמיתים ומתחתיהם עבדו בפרך מאות אלפי עבדים,

וברבות הימים מיליוני עבדים הסרים למשמעת שריו ועבדיו האכזריים.

הוא בנה ויזם מבנים עצומים ומפוארים במדינתו אשר פיארו את ממלכתו והאדירו את שמו

המלכותי, ואף ניצח בכמה מלחמות ומערכות קרב גדולות, עד שהחליט להכתיר עצמו

לאליל.

אך בדרך העולם למלך, ולכל מנהיג בעצם, ישנם דאגות וחששות בסתר הלב פנימה. 

לעיתים בעיה פשוטה כמו איך ייראה ארמונו שלו לעומת הארמון של המלך שמעבר לגבול,

ולעיתים בעיה כלכלית בלתי פתורה.

אותו המלך חיפש את האפיק, או נקרא לזה, סגולה, שתפתור לו את העניינים. 

הוא התחיל לסגוד לאליל האש,  אך לא נענה. לאליל המים, אין קליטה. רץ אחרי אלילי

השמש השור והחמור, כלום. נאדה. גארנישט.

אך באותו יום שחור משחור, אחר שהתמודד עם אסונות טבע אדירות שאין ביכולתו לעשות

דבר מלבד לצפות בממלכתו היפה נהרסת לה לאיטה, חלחלה בשכלו ההבנה כי יש בורא

לעולם וכי הוא יכול להושיע אותו. 

אך ישנה בעיה. הוא אינו יכול להודות קבל עם ועדה כי הוא מודה שהוא אינו מנהל את

העולם כפי שהוא רוצה, וכי יש פגמים בהנהגתו.

לאחר שהוגיה את מוחו בבעיה מצא פתרון בדמות ההתבודדות. יברח מהארמון האגדי

והמפואר לפנות בוקר, בשעה שאלפי משרתיו ורבבות נתיני הבירה נמים את שנתם

בשלווה, ויתייצב לפני בורא העולמים בתפילה שסיר מעמו את מכות הארץ שהוטלו עליו.

נעצור רגע לפני שנמשיך, וננקוב לשליט בשמו. 

שמו היה - פרעה מלך מצרים. כן! אותו רשע ששעבד את אבותינו והרג בהם באכזריות אין

קץ, הוא הפרעה שמצא שיש בורא לעולם, אף שמפיו הוציא את המשפט: "מי השם אשר

אשמע בקולו", בכל זאת בסתר ליבו ידע גם ידע כי יש מנהיג לבירה.

"הַשְׁכםֵּ בבַּקֶֹּר והְִתְיצַבֵּ לפִנְיֵ פרְַּעהֹ" [שמות ט' י"ג]
ורבי פנחס הכהן בר רבי חמא אמר - הדא הוא דכתיב "וחנפי לב ישימו לא ישוועו כי

אסרם". 
[הרשעים] אף על פי שהם רוצים לשוב להקדוש ברוך הוא ובאין לעסוק בתפלה אינן

יכולים. למה? "כי אסרם", שנעל בפניהם. 
כך היה פרעה רוצה לעסוק בתפלה ואמר הקדוש ברוך הוא למשה עד שלא יצא לך

והתייצב לפניו":
במדרש מובא כי הקב"ה חשש, כביכול, שפרעה יתחיל בהתבודדות, ויגיע להכרה שיש מי

שמכביד את ליבו מלגרש את ישראל ממצרים, ויזעק להשם שיבטל מעליו את הנגע הזה. 

והרי הרבש"ע רחום לכל בריותיו ויקשיב לתחנוני פרעה, ויקל את כבדות ליבו ובכך יביא

לסיום גלות ישראל. 

אך עדיין לא הוגדשה סאת מצרים, ולרבש"ע יש עדיין ארסנל נשק עצום נגדם.

ובכדי שמעשה זה לא יקרה, שלח הקב"ה את משה רבינו אליו השכם בבוקר, על מנת

שיבלבלו ולא ייתן לו להתרכז בתפילה, וכאשר ייאלץ לאור השחר העולה לחזור לעיסוקיו

השוטפים וישכח מאותה התפילה שלא נגמרה, וכך יוכל הבורא יתברך להמשיך להכביד את

ליבו ולהראות את אותותיו ומופתיו בארץ חם.

רבינו שליט"א מלמדינו את מוסר ההשכל מאותו סיפור, כי מטרת התפילה של היהודי, אינה

למען יספקו הרבש"ע ויושיעו מצרתו, והלה ילך לחיים טובים ולשלום, תוך כדי שהוא שוכח

ממטרת בואו לעולם ומטפיחת השכם הקלה שהקב"ה שלח לו.

התפילה בשבילי או בשבילו?
אל ר' אשר זיע"א ניגש אחד החברים ותינה באוזניו כי למרות ששמע בקולו של ר' אשר

והוליך עצמו לפעלד להתפלל "בכל זאת" סיים החבר בנימת טרוניה "על אף שהתחננתי

חזרתי מהשדה עם אותה הבעיה, ואף יותר!"

ר' אשר נתן בו את עיניו החודרות ושאל "האם הינך חושב כי התפילה להשם אמורה לספק

לך את כל משאלותיך ולהושיעך מיד בתום תפילתך? טעות היא בידך! התפילה נועדה

עבורך כדי לחבר אותך עם בוראך בל המעברים שניצבים לפתחך, ועל כך אתה צריך

להתפלל".

ממשיל רבינו שליט"א את התפילה לשמש. יש חפצים שהשמש עוזרת להם לצמוח, ואילו

ישנם דברים שבאם ישהו מדי מן מחוץ לבית יבלו. יש שישחירו לעומתה ויש שדווקא ילבינו.

כך היא התפילה. יש כאלו שהתפילה בעבורם היא עול, או למצער עוד ווי ברשימת

המטלות, משום שהם אינם מבינים את עוצמת התפילה, ככלי לחיבור בינינו לבין קונינו.

ויש את מי שהתפילה מחברת אותו בכל פעם מחדש לקב"ה, ואין בה שום התיישנות.

אך מטרת התפילה היא:

להגיד בבוקר חסדך ואמונתך בלילות
"מן המיצר קראתי ק-ה, ענני במרחב ק-ה".

לאדם יש שני מצבים. יש את האופן שהכל הולך לו, הלו"ז מתקתק המשכורת נכנסת

בעשירי ויש לו כמה 'פיאסטער'ס' לדפוק רושם על הגבאי בקניית עלייה.

ויש פעמים שלא, הכל מסתבך ובדיוק בשנייה האחרונה שחייבים לרוץ לאן-שהוא ואז

הטלפון מהנודניק התורן מצלצל וכולי, המשיכו את המצב הזה בדמיונכם.

מי שחי שהוא מוצלח ויכול לנהל הכל בהצלחה מרבית, אם באמת מצליח לו והכל מסתדר,

הוא נכנס לגאווה והתנשאות, אמנם "הרבש"ע עושה הכל" "בעזרת השם" "אם ירצה

השם" אך זה רק מס שפתיים, הוא הנמהל והשליט היחיד פה.

אך בצורה השנייה של החיים. כאשר התכניות כולן מתרסקות ונופלות. הוא נכנס לסחרור

ופחד וחווה קריסה טוטלית, והייאוש משתלט עליו. "איך יכול להיות שזה קרה לי?"

הדרך מגיעה לאזן את שני הדברים. 

מהצד הראשון "ענני במרחב ק-ה". בהצלחות אני צריך לזכור כי כל ההצלחה הינה סיבה

עבורי לדעת שהקב"ה נתן לי את ההצלחה, כי אם אחיה רק בירידה אשבר. אם כן זה שאני

מחזיק מעמד בירידה זה משום ש"גם שם ידך תנחני ותאחזני ימינך".

ומצד שני "מן המיצר קראתי ק-ה". כאשר אני במיצר אני יודע כי כל הירידה היא סיבה

משמיים להראות לי כמה אני לא יכול, וההצלחות שלי הם רק חסדי השם.

וזאת מטרת הבריאה. במרחב - "לית ליה מגרמיה כלום", יש רק אחד שמנהל פה את

העניינים.

ובמיצר - "לית אתר פנוי מיניה, ולית מחשבה תפיסא ביה כלל", הרבש"ע רואה בצרתי והוא

עשה את זה כי זה הטוב ביותר בעבורי ברגע זה.

והמבחן לאדם הוא האם כשהוא בעלייה אינו מתגאה, ובירידה אינו נשבר.

הידיעה הזאת, היא היא התפילה!

 

בין בני החבורה
תפילתו של יהודי

אנשים קונים בכסף שאינו שלהם,

דברים שאינם צריכים,

להרשים אנשים שבין כה לא יאהבו אותם!
(רבנו שליט"א בשם הרא"ש)

די פינטע'ל פון ד'חבורה
אחד מבני החבורה

 

צפרא דשבתא פרשת בא


